
                   Protokół Nr 36/2005 
z wyjazdowego posiedzenia Komisji Kultury Rady Miasta Gdańska 

w dniu 23 czerwca 2005 roku, o godz. 9.00 
 

Obecni: wg załączonych list obecności.  
 
 
 Komisja Kultury Rady Miasta Gdańska odbyła wyjazdowe posiedzenie  do 
Twierdzy Wisłouj ście. 
Przewodniczący komisji Tadeusz Gleinert  zaproponował następujący 
porządek posiedzenia komisji:  
 
1. Stan prac renowacyjnych w Twierdzy Wisłoujście -  wizja lokalna. 
 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie współfinansowania 
projekt pt.„Utworzenie Europejskieg                                                                                                                                                                                                         
o Centrum Spotkań Twierdza Wisłoujście w Gdańsku – etap 2”, 
wnioskowanego przez Muzeum Historyczne Miasta Gdańska o 
dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju regionalnego 
w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 
– druk nr 1399. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 
3.Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia najniŜszego  
wynagrodzenia zasadniczego  w I-szej kategorii zaszeregowania oraz  
wartości jednego punktu w złotych w tabeli punktowych rozpiętości dla 
poszczególnych kategorii zaszeregowania dla Parku Kulturowego 
Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gda ńsk” w Gdańsku – jednostka 
budŜetowa Miasta Gdańska – druk nr 1400. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 
4.Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przystąpienia do 
stowarzyszenia ECSITE ( European Collaborative for Science, Industry 
&Technology) z siedzibą w Brukseli – druk 1397 + Autopoprawka. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 
5. Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie  zmiany uchwały w sprawie uchwalenia  budŜetu miasta Gdańska 
na rok 2005 – druk 1427.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
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6.Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania nowej nazwy 
ulicy – 1396. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 
7. Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania nowej nazwy 
ulicy – druk 1433. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 
8. Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie szczegółowych zasad i  
trybu przyznawania  jednorazowego Stypendium Kulturalnego Miasta 
Gdańska – druk nr – 1434. 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 
9.Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia maksymalnej 
kwoty poŜyczki udzielonej w 2005 roku dla Polskiej Akademii Nauk oraz 
wyraŜenia woli udzielenia  poŜyczki – druk nr 1439. 
 
10. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.                            
 

 
PowyŜszy porządek posiedzenia komisji został przyjęty 7 głosami za – 
jednogłośnie. 
 
 
 
PUNKT 1 
Stan prac renowacyjnych w Twierdzy Wisłoujście. 
 
Komisja przeprowadziła wizję lokalną Twierdzy Wisłoujście  
Adam Koperkiewicz – Dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 
 
Zabytek sztuki militarnej – twierdza  nadmorska – pełniący funkcję 
straŜnicy gdańskiego kanału portowego i latarni morskiej. Stacja pilotów i 
kontroli sanitarnej oraz celnej. 
Pierwsza baza morska polskiej floty wojennej – spod Twierdzy Wisłoujście  
wypłynęły polskie okręty  do bitwy pod Oliwą 27 listopada 1627r. Twierdza 
była bezpośrednio podporządkowana polskim królom. 
Po rozbiorach  Prusacy przejęli Twierdz ę, która oprócz funkcji obronnych, 
zaczęła pełnić funkcj ę  internowania i aresztu uczestników powstań 
narodowych i uczestników wystąpień przeciwko pruskiej władzy, powaŜnie 
została uszkodzona podczas działań wojennych w 1945r. 
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Twierdza Wisłoujście jest jedynym w świecie obiektem obrazującym rozwój 
sztuki fortyfikacyjnej w niezmienionym stanie od średniowiecza do czasów 
nowoŜytnych. 
Muzeum otrzymało Twierdzę 11 marca 1974r. Prowadząc w niej prace 
zabezpieczające i badawcze. W 1992r. udostępniono ją  do  zwiedzania, za 
co Ministerstwo Kultury przyznało  Muzeum nagrodę zespołową III stopnia 
za najciekawsze wydarzenie muzealne roku 1992. 
  
 Pierwszy etap 2002-2004 w Twierdzy za kwotę 3. 842.814, głównie z 
pieniędzy Gminy Miasta Gdańska: 

1. Uratowano ZagroŜony katastrofą budowlaną bastion artyleryjski, 
prowadząc tam szeroko zakrojone prace konserwatorskie i 
hydrotechniczne 

2. Wycięto drzewa i krzewy oraz odtworzono, uformowano oraz 
obsiano trawą zniszczone obwałowania ziemne celem  unormowania 
odpływu wód opadowych i osuszenia kazamat. 

3. Odbudowano dachy domków oficerskich i domu komendanta. 
4. Odrestaurowano wnętrze domu komendanta i wyposaŜono go w 

repliki mebli z epoki. 
5. Zabezpieczono przed zalewaniem  ścianę przylegającą do 

obwałowania koszar napoleońskich. 
6. Zbudowano wodociąg 
7. Zbudowano instalację elektryczną. 
8. Wyprowadzono rurami ścieki poza fort carre. 
9. Opracowano projekt trasy  turystycznej w Twierdzy. 
 
Ten etap prac pozwolił na określenia stanu fundamentów obwałowania 
oraz na opracowanie skomplikowanej metodologii ratowania całości 
Twierdzy i wykonania projektów. Były to działania pionierskie, 
wymagające interdyscyplinarnych konsultacji, nie mające odniesienia do 
innych prac rewitalizacyjnych budowli nadmorskich w Europie. 
 
 
Etap drugi 2005-2008 
W tym etapie na podstawie  doświadczeń etapu pierwszego, rozpoznania 
inŜynierskiego, konserwatorskiego i określeniu kosztów zamierzamy 
przystąpić do ratowania pozostałych bastionów murów kurtynowych 
fosberii na podstawie opracowanych  wcześniej  projektów. 
Pierwszym celem tych prac jest zabezpieczenie zabytku przed dalszą 
degradacją i doprowadzenie fortu carre do stanu umoŜliwiaj ącego w 
niedalekiej przyszłości jej uŜytkowanie. Obejmuje  to podwodne prace 
hydrotechniczne przy fundamentach bastionów, naprawa części 
nadwodnej, naprawę sklepień trzech bastionów. 
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Drugim celem jest kompletne doprowadzenie mediów do  
poszczególnych obiektów i skomunikowanie Twierdzy z Gdańskiem 
drogą wodną i lądową poprzez remont połoŜonego nieopodal nabrzeŜa i 
budowę  ze środków WPI Gminy Miasta Gdańska mostu  zwodzonego 
do szańca wschodniego. 
W  tym etapie planujemy: 
1. Zabezpieczenie naroŜnika muru przy Bastionie Artyleryjskim z 

wykonaniem  wewnątrz nasypu toalet dla zwiedzających. 
2. Prace zabezpieczająco-konserwatorskie bastionu Ostroróg. 
3. Prace zabezpieczająco – konserwatorskie  bastionu  Południowo  

Wschodniego 
4. Prace zabezpieczająco – konserwatorskie bastionu  Furta Wodna. 
5. Wykonanie przyłączy mediów do przyszłych uŜytkowych obiektów 

fortu carre 
6. Prace remontowe nabrzeŜa dla floty  pasaŜerskiej 
7. Restauracja magazynu prochowego 
8. Wykonanie elementów trasy  trurystycznej  
9. Remont bramy wjazdowej 

 
 
Etap trzeci 2007-2009 
Plan zagospodarowania przestrzennego Gdańska obejmuje budowę parku 
wypoczynku w Nowym Porcie  na miejscu historycznego szańca 
zachodniego Twierdzy. Twierdza po drugiej stronie kanału portowego jest  
immanentnym składnikiem tego przedsięwzięcia. Jej budowa staje się 
początkiem tworzenia całego  kompleksu wypoczynkowo- rozrywkowego. 
W powiązaniu z pomnikiem historii Westerplatte stwarza szansę 
komplementarnego  zagospodarowania tej części miasta i  zmiany funkcji z 
typowo przemysłowej na obszar atrakcyjny dla mieszkańców i turystów. 
Stworzy to moŜliwość organizacji szeregu przedsięwzięć kulturalnych i 
innych z zakresu obsługi turystycznej, promując Gdańsk i rozwój 
przemysłu turystycznego. Takie miejsca pobudzają aktywność  drobnych 
przedsiębiorców tworząc infrastruktur ę i wzrost zatrudnienia. Jest to 
główny cel rewitalizacji Twierdzy  Wisłoujście.  
 
Dojazd do Twierdzy moŜe odbywać się drogą lądową poprzez Stogi, 
promem samochodowo- osobowym przy Twierdzy, drogą wodną od 
odbudowanego nabrzeŜa przy szańcu wschodnim oraz ścieŜką rowerową. 
Twierdza znalazła się w programie BalticFortRoute INTERREG 3B 
Culture and Tursim Route Fortresses, z którego otrzymaliśmy 80 000 
EURO na działania propagandowe i przystosowanie obiektu do zwiedzania. 
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Jesteśmy członkiem Stowarzyszenia  Muzeów Zamkowych i Pałaców wokół 
Morza Bałtyckiego. Posiadamy umowę o współpracy w Twierdzy z 
Uniwersytetem Gdańskim. 
 
 
Dalsze działania będą polegać na: 

1. Nawiązywaniu kontaktów z uŜytkownikami to Ŝsamych obiektów 
2. Pozyskiwaniu do współpracy stowarzyszeń o zainteresowaniach 

historycznych 
3. Współpraca z bractwami rycerskimi z kraju i zagranicy 
4. Współpraca z instytucjami kultury i związkami twórczymi 
5. Współpraca z organizacjami  turystyczno krajoznawczymi 
6. Współpraca z organizacjami młodzieŜowymi w ramach  Unii 

Europejskiej 
 
 
Formy działalności 
 

- wystawy, konferencje, odczyty, projekcje filmowe 
- organizacja koncertów spektakli, plenerów malarskich 
- organizacja  widowisk parahistorycznych 
- edukacja historyczna 
- działalność komercyjna 

 
Środki realizacji 
 

- odbudowa twierdzy 
- baza noclegowa 
- gastronomia 
- odtworzenie historycznych elementów twierdzy wraz z 

wyposaŜeniem 
 
Finansowanie działalności 
 

- środki programów unijnych 
- środki pozyskiwane z fundacji 
- opłaty uczestników działalności 
- sponsoring 
- środki bud Ŝetowe 

 
W przypadku nieotrzymania znaczących dotacji pozabudŜetowych na 
rewitalizację Twierdzy w Wisłoujściu nastąpi ograniczenie prac  do 
działalności   ratowniczej zabytkowej substancji, ograniczonego zwiedzania 
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bezpiecznych fragmentów Twierdzy i ograniczonego zwiedzania 
bezpiecznych fragmentów twierdzy  i organizacji nielicznych imprez. 
W roku bieŜącym otrzymaliśmy na twierdzę dotację w wysokości 500 tyś. 
zł, którą zamierzamy wydać na budowę toalet  dla zwiedzających  i 
inwentaryzację konserwatorską Twierdzy.  
Inwentaryzacja  ułatwi nam typowanie najbardziej zagroŜonych miejsc do  
przeprowadzenia interwencyjnych  prac ratowniczych .Ponadto mamy do 
wykorzystania 80.000 EURO z przygnanych nam pieniędzy w ramach 
funduszu INTERREG na urządzenie trasy turystycznej  w Twierdzy na 
podstawie posiadanego projektu. Istnieje moŜliwość zmiany wydatkowania  
tych pieniędzy z planowanego ich przeznaczenia na wydawnictwa, 
publikacje, badania archiwalne, archeologiczne, wystawy i projekty na 
wydatki rzeczowe, czyli  przystosowanie Twierdzy  do zwiedzania w 2006r. 
Działalność edukacyjna moŜe być prowadzona w oparciu o  
odrestaurowany dom komendanta. Natomiast wystawa będzie 
prezentowana w wieŜy. 
Problemem będzie powstrzymanie destrukcji obiektu i na te prace 
niezbędne będą fundusze rzędu ok. 1 mln zł rocznie. Na tę kwotę powinna 
złoŜyć się dotacja Miasta Gdańska  i środki pozabudŜetowe, o które 
będziemy systematycznie aplikować. 
Naszym nadrzędnym celem jest uratowanie Twierdzy i zapewnienie jej 
bieŜącego uŜytkowania. Natomiast inne funkcje np. oddziaływanie 
kulturowe na tę część miasta oddalą się w trudną do określenia przyszłość. 
 
Tadeusz Gleinert – przewodniczący komisji kultury 
------------------------------------------------------------------ 
Powiedział m.in. w ostatnich latach przeprowadzono gigantyczne prace, 
efekty są juŜ widoczne i naleŜą się podziękowania. 
 
 
PUNKT 2 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie  współfinansowania 
projektu pt.„Utworzenie Europejskieg                                                                                                                                                             
o Centrum Spotkań Twierdza Wisłoujście w Gdańsku – etap 2”, 
wnioskowanego przez Muzeum Historyczne Miasta Gdańska o 
dofinansowanie ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju regionalnego 
w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 
– druk nr 1399. 

 
Adam Koperkiewicz – Dyrektor Muzeum Historycznego Miasta Gdańska 
--------------------------------------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział  m.in. projekt dotyczy 
rewaloryzacji i rewitalizacji unikatowego zabytku dawnej architektury 
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militarnej, jakim jest zespół Twierdzy Wisłoujście  w Gdańsku skła                
dający się z Fortu Carre oraz Szańca Wschodniego.  
Przedmiotem projektu jest przeprowadzenie działań rewaloryzacyjnych, 
inwestycyjnych, konserwatorskich, remontowych zabezpieczających, 
porządkowych i adaptacyjnych na terenie Twierdzy i w jej otoczeniu.  
Projekt stanowi drugi etap działań rewaloryzacyjnych, ostatni, trzeci etap, 
prowadzący do uruchomienia Europejskiego Centrum Spotkań Twierdza 
Wisłoujście w jego ostatecznym kształcie, zaplanowano na lata 2008-2013. 
Realizacja projektu ma na celu uratowanie obiektu                                                                       
zabytkowego najwyŜszej klasy światowej i zachowanie go w krajobrazie 
kulturowym Gdańska, udostępnienie Twierdzy mieszkańcom Gdańska i 
turystom i w konsekwencji zaproponowanie szerokiej oferty kulturalno-
rozrywkowej. Odbiorcami ostatecznymi projektu będą tury ści krajowi i 
zagraniczni, dzieci i młodzieŜ z terenu województwa pomorskiego  a takŜe 
mieszkańcy Gdańska, w tym w szczególności pobliskich dzielnic. W 
rezultacie stworzone zostaną nowe miejsca pracy i rozpocznie się proces 
aktywizacji społeczno-gospodarczej Twierdzy i jej otoczenia. 
Przeprowadzone prace wpiszą obiekt w katalog największych działających i 
dostępnych atrakcji historycznych Gdańska, Regionu i kraju. 
 
Ryszard Bongowski – Dyrektor Biura Prezydenta Gdańska 
---------------------------------------------------------------------------- 
Planowana wielkość dotacji z budŜetu Miasta Gdańska dla Muzeum 
Historycznego Miasta Gdańska na realizację projektu, przedstawia się 
następująco: 

- w roku 2005 – 464 402,27zł 
- w roku 2006 – 1 527 082,84zł 
- w roku 2007 – 2 318 423,58zł 
- w roku 2008 – 234 258,67zł 

 
 
Komisja nie wniosła uwag do w/w projektu uchwały. 
 
 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złoŜonych przez Przedstawicieli 
Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji, komisja 6 głosami za – 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
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PUNKT  3 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia najniŜszego  
wynagrodzenia zasadniczego  w I-szej kategorii zaszeregowania oraz  
wartości jednego punktu w złotych w tabeli punktowych rozpiętości dla 
poszczególnych kategorii zaszeregowania dla Parku Kulturowego 
Fortyfikacji Miejskich „Twierdza Gda ńsk” w Gdańsku – jednostka 
budŜetowa Miasta Gdańska – druk nr 1400. 
 
Ryszard Bongowski – Dyrektor Biura Prezydenta Gdańska 
---------------------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział m.in. w związku z 
rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 26 lipca 2000r. w sprawie zasad 
wynagradzania i wymagań kwalifikacyjnych  pracowników 
samorządowych zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych, Rada 
Miasta winna ustalić najniŜsze wynagrodzenie zasadnicze – w I-szej 
kategorii  określone w tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia 
zasadniczego oraz wartości jednego punktu w złotych  w porozumieniu z 
pracodawcą, stosownie do swoich  moŜliwości finansowych. 

- najniŜsze wynagrodzenie – w I-wszej kategorii zaszeregowania 
w wysokości 776zł oraz  

- wartość jednego punktu w wysokości 6,12zł 
 
Park Kulturowy „Twierdza Gda ńsk” w Gdańsku zatrudnia 14 
pracowników na 14 etatach. 
 
Komisja nie wniosła uwag do w/w projektu uchwały. 
 
 
 
 
OPINIA KOMISJI 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złoŜonych przez Przedstawicieli 
Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji, komisja 6 głosami za – 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
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PUNKT  4 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie przystąpienia do 
stowarzyszenia ECSITE ( European Collaborative for Science, Industry 
&Technology) z siedzibą w Brukseli – druk 1397 + Autopoprawka 
Prezydenta Miasta Gdańska. 
 
 
Ryszard Bongowski – Dyrektor Biura Prezydenta Gdańska 
---------------------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział m.in. Park Kulturowy 
„Twierdza Gdańsk” realizuje obecnie Hewelianum, a w szczególności jego 
pierwszy etap – adaptację istniejących obiektów zabytkowych  Zespołu 
Pofortecznego Grodzisko na cele powstającego Centrum Hewelianum. 
Przedsięwzięcie zostało dofinansowane ze środków Europejskiego 
Funduszu Rozwoju Regionalnego. Obecnie przygotowane wystawy 
interaktywne, które będą eksponowane w obiektach przyszłego Centrum. 
Wystawy będą miały formę modułów edukacyjnych, które będą słuŜyły 
popularyzacji nauki wśród osób odwiedzających Centrum, w szczególności 
będą ukierunkowane  na dzieci i młodzieŜ. 
Organizacja ECSITE zrzesza ponad 250 ośrodków popularyzacji nauki 
wśród odwiedzających Centrum, w szczególności będą ukierunkowane na 
dzieci i młodzieŜ. 
Koszt przystąpienia do ECSITE wynosi 310 euro w roku 2005. Pozwoli to 
na aktywny wpływ na działalność ECSITE, uczestnictwo w projektach  
przez nią prowadzonych oraz zwiększy moŜliwości pozyskiwania wystaw i 
prezentacji  z ośrodków stowarzyszonych oraz preferencyjne warunki 
uczestnictwa w spotkaniach stowarzyszenia. 
 
 
Komisja nie wniosła uwag do w/w projektu uchwały. 
 
 
 
 
OPINIA KOMISJI 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złoŜonych przez Przedstawicieli 
Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji, komisja 6 głosami za – 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
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PUNKT  5 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie  zmiany uchwały w sprawie uchwalenia  budŜetu miasta Gdańska 
na rok 2005 – druk 1427.  
 
 
 
Ryszard Bongowski – Dyrektor Biura Prezydenta Gdańska 
---------------------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział m.in. zwiększa się plan 
wydatków o kwotę: 500.000zł, które stanowią środki z rachunku środków 
niewygasających z upływem 2004r. 
W wyniku przedłuŜającego się terminu podpisania umowy  o 
dofinansowanie projektu „Hewelianum” – budowa kompleksu edukacyjno 
– rekreacyjnego w Gdańsku. Etap I w ramach ZPORR i przesunięcia 
terminu rozpoczęcia realizacji zadania, proponuje się przeznaczyć  
wnioskowane środki  na wydatki niezbędne do wdroŜenia procedur 
przetargowych oraz przygotowania organizacyjnego po zakończeniu  
inwestycyjnej części przedsięwzięcia. Wydatki obejmować będą m.in. 
koszty ogłoszeń, opracowanie specyfikacji szczegółowych warunków 
zamówień publicznych, programu funkcjonalno-uŜytkowego, koszty 
opracowania koncepcji związanej  z centrum wystawienniczym, koszty 
konsultacji i koncepcja na obiekty inŜynieryjskie na heliostat w 
obserwatorium. 
W Biurze Prezydenta Miasta zwiększa się  plan wydatków o kwotę 1.000zł 

- na dotację dla Miejskiego Domu Kultury – Cebulka w Brzeźnie 
– zakup sprzętu elektronicznego i dwóch drukarek. 

 
 
 
Komisja nie wniosła uwag do  w/w projektu uchwały. 
 
 
 
OPINIA KOMISJI 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złoŜonych przez Przedstawicieli 
Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji, komisja 6 głosami za – 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
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PUNKT  6 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania nowej nazwy 
ulicy – 1396. 
 
 
Ryszard Bongowski – Dyrektor Biura Prezydenta Gdańska 
---------------------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział m.in. w Gdańsku – Chełmie z 
dzielnicą Gdańsk- Południe trasie W-z na odcinku od skrzyŜowania Alei 
Armii Krajowej z ulic ą Łostowicką  do ulicy Jabłoniowej nadaje się  nazwę 
Aleja Kardynała Stefana Wyszyńskiego. 
 
Maciej Lisicki – członek komisji 
------------------------------------------ 
Mam wątpliwości do tego projektu, jest to dzielenie jednej ulicy na kilka 
nazw, czy jest taka potrzeba dzielenia tej trasy na poszczególne odcinki. 
 
Janusz Kasprowicz – członek komisji 
------------------------------------------------ 
Podzielam zdanie radnego Lisickiego, proponuję  aby komisja zgłosiła 
wniosek do Przewodniczącego o przełoŜenie tego projektu na kolejną sesję 
Rady Miasta Gdańska. 
 
 
 
USTALENIA  KOMISJI 
Komisja skierowała do Przewodniczącego RMG pismo o następującej 
treści: 
 
 
Na posiedzeniu w dniu 23 czerwca 2005 roku, Komisja Kultury Rady 
Miasta Gdańska odstąpiła  od opiniowania  projektu uchwały RMG w 
sprawie nadania nowej nazwy ulicy – druk nr 1396. – do czasu 
przeprowadzenia konsultacji. 
W  związku z powyŜszym komisja wnioskuje o zdjęcie z obrad XXXIX sesji 
RMG w dniu 30 czerwca 2005 roku w/w projektu uchwały. 
 
PowyŜsze zostało przyjęte 5 głosami za, przy 1 wstrzymującym się. 
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PUNKT  7 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania nowej nazwy 
ulicy – druk 1433. 
 
Ryszard Bongowski – dyrektor Biura Prezydenta Miasta 
------------------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział m.in. konieczność nadania 
nowej nazwy ulicy w Gdańsku – Osowie jest konsekwencją realizacji 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, w wyniku którego 
wydzielono nowe działki przeznaczone pod budownictwo mieszkaniowe. 
Projektowana nazwa ul. Jana Keplera nawiązuje tematycznie do przyjętego 
na tym obszarze klucza wybitnych astronomów. 
 
Komisja nie wniosła uwag do w/w projektu uchwały. 
 
 
 
 
OPINIA  KOMISJI: 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złoŜonych przez Przedstawicieli 
Prezydenta Miasta Gdańska  oraz dyskusji, komisja 5 głosami za, przy 1 
wstrzymującym – pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 
PUNKT 8 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie szczegółowych zasad i  
trybu przyznawania  jednorazowego Stypendium Kulturalnego Miasta 
Gdańska – druk nr – 1434. 
Ryszard  Bongowski – Dyrektor Biura Prezydenta Gdańska 
----------------------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział m.in. w związku z realizowaną  
przez Urząd Miejski w Gdańsku w Gdańsku polityką jakości wprowadzono 
modyfikacje i udogodnienia dla klienta do Regulaminu Przyznawania 
jednorazowego Stypendium  Kulturalnego Miasta Gdańska. Ujednoliceniu 
uległ równieŜ Wniosek o przyznanie Stypendium  Kulturalnego Miasta 
Gdańska. 
 
Komisja nie wniosła uwag do w/w projektu uchwały. 
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OPINIA KOMISJI: 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złoŜonych  przez Przedstawicieli 
Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji, komisja 6   głosami za – 
jednogłośnie- pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
 
 
 
PUNKT   9 
Zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia maksymalnej 
kwoty poŜyczki udzielonej w 2005 roku dla Polskiej Akademii Nauk oraz 
wyraŜenia woli udzielenia  poŜyczki – druk nr 1439. 
 
Ryszard Bongowski – Dyrektor Biura Prezydenta  
---------------------------------------------------------------- 
Zreferował w/w projekt uchwały, powiedział m.in. w obecnym brzmieniu 
podmiotem ustanawia się bezpośrednio wnioskodawcę i przyszłego 
poŜyczkobiorcę – Bibliotekę Gdańską Polskiej Akademii Nauk, która 
środki  uzyskane w ramach poŜyczki  przeznaczy na realizację prac 
konserwatorskich, modernizacyjnych i remontowych w gmachu 
stanowiącym siedzibę  Biblioteki przy ul. Wałowej 15 w Gdańsku. 
Biblioteka Gdańska  PAN stanowi pomocniczą placówkę naukową Polskiej 
Akademii Nauk. Dyrektor Biblioteki posiada stosowne pełnomocnictwo 
Prezesa PAN do działań związanych z zaciągnięciem z budŜetu Miasta 
Gdańska przedmiotowej poŜyczki oraz prawo do dysponowania 
nieruchomością na cele budowlane. Zmiana podmiotu  pozwoli na sprawną 
realizację działań związanych z udzieleniem poŜyczki, bez konieczności 
angaŜowania  jednostki centralnej jaką jest Polska Akademia Nauk w 
Warszawie.  
 
Komisja nie wniosła uwag do w/w projektu uchwały. 
 
 
OPINIA KOMISJI: 
 
Po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złoŜonych przez Przedstawicieli 
Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji, komisja 5 głosami za, przy 1 
wstrzymującym – pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 
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PUNKT  10 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Tadeusz Gleinert – przewodniczący komisji 
-------------------------------------------------------- 
Przedstawił  korespondencję, która wpłynęła do komisji: 

1. 
Pismo z Ministerstwa Kultury – dot. dotacji na  prace konserwatorskie i 
restauratorskie oraz roboty budowlane przy zabytkach – komisja 
zapoznała się z pismem. 
2. 
Pismo Związku Nauczycielstwa Polskiego – w sprawie  nadania nazwy 
„Plac 100-lecia ZNP” lub „Nauczycieli Tajnego Nauczania” placowi 
przy ul. Grunwaldzkiej, mieszczącym się pomiędzy ul. Uphagena  a 
budynkiem Banku Millenium i Kortami tenisowymi. 
Komisja wystosuje pismo do komisji ds.Nazw oraz Prezydenta Gdańska. 
3.  
Pismo od Marszałka Województwa Pomorskiego w sprawie powołania 
nowych rad w muzeach   - komisja zajmie stanowisko w powyŜszej 
sprawie na kolejnym posiedzeniu w sierpniu. 
4.  
Pismo Teatru „WybrzeŜak” w sprawie problemów lokalowych i 
wsparcie finansowe – pismo zostało skierowane do Prezydenta Miasta.  
PowyŜsza sprawa  omawiana będzie na jednym kolejnych posiedzeń 
komisji. 
 
5. 
Na wniosek radnego Macieja Lisickiego Komisja Kultury RMG 
skierowała do Prezydenta Miasta Gdańska pismo o następującej treści: 
 
Komisja Kultury Rady Miasta Gdańska ponawia wniosek wnioskuje o 
ujęcie w projektowanej szkole w Gdańsku-Ujeścisku segmentu z 
przeznaczeniem na bibliotekę publiczną. 
Komisja  ze zdziwieniem stwierdza, iŜ w dotychczasowych planach nie 
zabezpieczono powierzchni na bibliotekę publiczną mimo deklaracji, Ŝe 
wniosek komisji zostanie zrealizowany w trakcie prac nad dokumentacją 
budowy szkoły. 
 
Na tym  posiedzenie zakończono. 
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Protokół  sporządzono w dniu: 
01.07.2005 r. 
 
 
                                               Przewodniczący 

Komisji Kultury 
 

Tadeusz Gleinert 
 
 
Protokołowała: 

      Irena Dondziak 
  

 
 
 
 

 
 


